
Zápis ze 34. Sletu spolku 
Asociace lesních MŠ, z. s. 
konané dne 23. 2. 2019 v LK Letohrad, Strom života 
  
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
  
Zahájení  
Zasedání Sletu zahájila předsedkyně spolku T. Valkounová v 10.15 hod. 
  
Kontrola usnášeníschopnosti 
Předsedkyně spolku konstatovala, že při zahájení zasedání je přítomno 12 členů           
spolku s hlasovacím právem. Členská schůze je usnášeníschopná v souladu s ust.            
7.1.4 stanov spolku. 
  
Volba orgánů Sletu:  
Konference zvolila tyto členy orgánů zasedání: 
předsedající: Tereza Valkounová (Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0) 
zapisovatel/ka: Johana Passerin (Pro: 12 Proti: 0  Zdržel se: 0) 
  
Schválení programu zasedání: 
   Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Kontrola usnášeníschopnosti  
3. Volba orgánů zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Představení nových členů a pasování 
6. Volba Rady ALMŠ 
7. Informace: Provozní rozpočet ALMŠ 2019 a členské příspěvky 
8. Informace: Přísnější stravování a kluby jen pro očkované děti 
9. Informace: Den lesních MŠ (Zurych, Praha, ČR), Letní škola 
10.Pozvánky na akce ALMŠ a členů 

 
Návrhy na doplnění programu: nejsou 
Nebyly podány návrhy na doplnění programu zasedání a Členská schůze hlasovala           
o schválení  programu jednání v navrženém znění. 
Pro: 12 Proti: 0  Zdržel se: 0 
Členská schůze schválila navržený program jednání jak uvedeno shora. 
  
 
 
 



Volba Rady ALMŠ 
Rada spolku předložila v návaznosti na dříve zaslaný návrh nominace do Rady            
ALMŠ.  
1. Předsedkyně spolku - PhDr. Tereza Valkounová, PhD.  
Slet hlasoval o návrhu: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
2. Členka Rady - Johana Passerin 
Slet hlasoval o návrhu: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
3. Členka Rady - Klára Krchňavá 
Slet hlasoval o návrhu: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
4. Členka Rady - Alena Laláková 
Slet hlasoval o návrhu: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
5. Člena Rady - Šárka Nekudová 
Slet hlasoval o návrhu: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
Členská schůze schvaluje výše jmenované členky rady. Změna Rady je účinná           
schválením. 
Usnesení Sletu 
spolku Asociace lesních MŠ, z. s. 
ze dne 23. 2. 2019 

 

Slet schvaluje složení Rady ALMŠ následně:  

Předsedkyně ALMŠ - Tereza Valkounová  

Členka Rady ALMŠ - Johana Passerin 

Členka Rady ALMŠ - Klára Krchňavá 

Členka Rady ALMŠ - Šárka Nekudová 
 
Informace: Provozní rozpočet ALMŠ 2019 a členské příspěvky 
 
Výši členských příspěvků schvalovali členové s hlasovacím právem (tzn.         
certifikovaní členové). Hlasování proběhlo per rollam od 14. 2. - 21. 2. 2019.  
Pro: 24 Proti: 1 Zdržel se: 7 
 
Členské příspěvky pro rok 2019 byly schváleny v následující výši:   



6 300 Kč pro základní členy a 5 300 Kč pro certifikované členy 
Školky si mohou členský příspěvek rozdělit do 2 splátek s manipulačním poplatkem            
200,- Kč při druhé splátce. 
 
Dotazy k rozpočtu 
Kdo dělá fundraising? Magda Kvítková (odměna za monitoring grantových         
příležitostí, provize ze získaných grantů). Firemní/dárcovský fundraising má na         
starosti Tereza Valkounová. 
 
Vzdělávání - není hrazeno z členských příspěvků. Organizování seminářů a          
lektorování je vedlejším příjmem členů Rady. 
Cena seminářů není kalkulovaná se ziskem. 
 
Ivana C.: rozpočet je překvapivě nízký. Celou dobu obhajujete, proč je tak vysoký,             
reprezentujete model, že je vše třeba dělat “na krev” a chtít za to co nejméně peněz.                
Skromnost lesních školek - je to ctnost nebo to jde na úkor udržitelnosti práce              
pedagogů? Je to udržitelné? 
Negrantový fundraising má mnohem větší potenciál. 
 
Eva S.: spíše se blížíme klasické MŠ, ale jsme v ALMŠ z vděčnosti, kolik toho pro                
nás dokázala. Změna je hodně na rodičích. 
 
Jak zviditelnit práci ALMŠ? Návrhy: 

- pár vět do newsletteru, co se za ten měsíc povedlo (ale pozor na průběžný              
přísun zpráv z procesů, které se mění - působí to chaoticky) 

- prezentace s obrázky 
- telefonáty členům  

 
Viditelnost práce ALMŠ pro členy 

● Newsletter čteme, ale nejvíce na nás působilo, že nám např. někdo zavolal a             
upozornil na možné kontroly z hygieny kvůli výskytu spalniček. Toto nás           
ujistilo, že se o nás staráte. Potřebovali bychom občas postrčit, jsme pasivní            
členové…  

● Newsletter čteme, je přehledný a přináší hodně cenných informací. Asociace          
je pro mě platforma, nemám na to zjišťovat si informace z legislativy, nebo z              
opačných konců republiky. Vidím v něm, co ALMŠ dělá.  

● Asociace mi zajišťuje informace z dění, zprávy o fundraisingu, PR na vysoké            
úrovni… 

● Chtěli bychom, aby nám z ALMŠ občas někdo zavolal. 
● Neměla jsem nikdy pocit, že nevím, co dělá ALMŠ. Je potřeba, aby členové             

sami byli aktivní. Je potřeba, aby vedení školky předávalo informace          
pedagogům.  



  
Newsletter pro rodiče: pomáhá členům informovat rodiče o tom, co vše Asociace pro             
jejich děti dělá a proč má jejich školka platit (v rámci rozpočtu) členský příspěvek do               
ALMŠ. Dle některých členů by mohl být stručnější. 
 
Např. již nyní byste měli informovat rodiče o tom, že hrozí zpřísnění zákona o              
veřejném zdraví, který je nyní projednáván. Aby rodiče byli uvědomělí a pomáhali            
budovat občanskou společnost. 
 
Informace: Přísnější stravování a kluby jen pro očkované děti 
Novela zákona o veřejném zdraví je v prvním kole připomínek. 
Překvapivé, v říjnu na schůzce na MZ ani náznakem nezaznělo, že se chystá             
novela. MZ nemá zájem s námi proaktivně společnou problematiku řešit. 
V novele jsou 2 klíčové věci, které se nás týkají: 

1) očkování: MZ chce rozšířit povinnost evidovat, že je dítě plně očkované v            
jakékoli formě péče o děti. 3+ (Děti 2+ do této kategorie již spadaly). 

2) stravování: MZ chce nově definovat “potravinářský podnik” tak, že to je           
kdokoli manipuluje s jídlem ve veřejném prostoru. 

Oficiálně cílem novely je přiblížit legislativu evropské. 
MZ by chtělo novelu schválit co nejrychleji - tj. na jaře/v létě ve sněmovně, do konce                
2019 schváleno. 
Nyní je uzavřené připomínkové řízení, které mj. přijalo připomínky i od naší aliance.             
Napadli jsme definici, co to je “péče o děti.” Toto není v novele zřetelně definováno.               
Pokud bude definice velice široká, týká se to hodně organizací a pak bude situace              
podobná jako s dětskými skupinami a dotkne se hodně organizací. Tím pádem            
budeme mít hodně spojenců.  
 

1) Očkování 
Za ALMŠ je stanovisko takové, že nelze odpírat dětem právo na vzdělávání (úmluva             
o právech dítěte). Jsou v konfliktu právo na zdravotní péči a právo na vzdělávání.              
Lesní MŠ / kluby vzdělávají a nepouštějí se do debaty o očkování/neočkování.            
Nejsme odborníci na zdravotnictví, ale jsme odborníci na vzdělávání - chceme           
vzdělávat všechny děti. Ze strany MZ se jedná o otevřeně přiznaný nástroj represe -              
tlaku na rodiče. 
 
LMŠ Jelínek se intenzivně otázce věnuje, jsou v rejstříku a mají neočkované děti a              
chtějí je vzdělávat, je s nimi vedeno správní řízení a dostali pokutu. Jedna z              
možností je odvolat se, druhá možnost je napadnout obecně ústavnost nařízení. Kdo            
byste měli zájem se na tom podílet, ozvěte se zora.javorska@lsjelinek.cz 
 
ALMŠ se sama nemůže k návrhu zákona v oblasti očkování aktivně vyjadřovat,            
nemůže se postavit za neočkování. Jediné tvrzení je: “my vzděláváme, nechceme           
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řešit očkování.” ALMŠ se s tématem očkování nechce spojovat (a to ani tak, že o               
tom jedná! prosíme o respektování této zásady všechny členy ALMŠ). 
 
Alianční partneři: 
ČRDM (www.crdm.cz) - zotavovací akce. Ve škole a v zájmových kroužcích nemusí            
děti být očkované, na zotavovacích akcích ano, je to diskriminační, tvrdí ČRDM. 
Organizace Pro volbu (www.provolbu.cz) - bez emocí, informují, síťují, sledují vývoj -            
doporučujeme sem směřovat všechnu iniciativu, frustraci. 
Rozalio (www.rozalio.cz) - sleduje a informuje, sdílí příběhy poškozených rodin. 
  
Co když za vámi rodiče přijdou s dotazem “Co budeme dělat?” 
Vyčkat, sledovat informace od organizace od organizace Pro volbu, případně          
Rozalio. Teď není čas psát poslancům, to bude potřeba jakmile bude novela ve             
Sněmovně (dáme vám vědět). Změna je na rodičích, školky s tímto nemohou přímo             
nic dělat, pouze nesou riziko pokuty. 
Někdo na sebe může vzít roli “černé ovce” která na sebe strhne pozornost. 
MZ má peníze na kampaň “proč očkovat své děti”.  
ALMŠ se připravuje na vyjednávání s partnery, kteří mají zájem o spolupráci.  
Lze čekat, že hygieny budou nabádány shora k častějším kontrolám. Mějme vše, co             
můžeme a umíme, v pořádku - dokumentaci, úklid atd. (viz zápis ze sletu v prosinci               
2018). O to se můžeme opírat. Tvořme dobrý obraz o lesní MŠ / klubu. 
ALMŠ nechce, aby se LŠ staly primárně místem pro umístění neočkovaných dětí.            
Jde nám o vzdělávání dětí venku. 
Co je teď dobře pro LK s neočkovanými dětmi? Možnost řídit se návodu dle Rozalia,               
ale formálně to neznamená, že je to v pořádku. Jednání se zástupci z hygieny nesmí               
být boj, ale oboustranné ujištění, že nám jde o bezpečí a zdraví dětí.  
 
2) Stravování 
Novela se snaží definovat “potravinářský podnik” jako cokoli, kde se spolčují lidé,            
kteří manipulují s jídlem. V novele chybí, co mají dělat potravinářské provozy, které             
nemají stavbu (provozovnu - kanalizaci, přívod vody). 
Příprava a vaření jídla. 
V květnu proběhne v rámci projektu V4 školení od zástupců skotské hygieny ohledně             
tvorby HACCP na vaření v přírodě.  
Cíl: 1) nejsme potravinářský podnik, 2) pokud jsme, tak nemáme provozovnu. 
Potenciální spojenci: hasiči, zahrádkáři, sportovní akce, skauti… 
 
Příklad dvou lesních MŠ: třetí průvodce přichází na oběd na výdej jídla a je na tuto                
dobu zaměstnancem cateringové firmy. Možné nouzové řešení. 
 
ZAKTUALIZUJTE SI SVÉ KONTAKTY, na které vám chodí newsletter! 

http://www.crdm.cz/
http://www.provolbu.cz/
http://www.rozalio.cz/


Cesta mailem není bezpečná, je možné, že v newsletteru bude zpráva, že v členské              
sekci je uzamčený dokument, a sms vám přijde kód na mobilní číslo. 
ČTĚTE NEWSLETTER A SDÍLETJTE JEJ S KOLEGY PEDAGOGY A POSÍLEJTE          
NEWSLETTER RODIČŮM. 
 
Závěr: nemáme strach, věříme, že děláme dobrou věc a dobře (zdravě a bezpečně),             
proto je potřeba vytrvat a prosadit dobrou praxi do zastaralé legislativy. 
 
Informace: Den lesních MŠ (Curych / Praha / ČR) 
3. května 2019 
Vloni byly lesní pikniky, hymna lesních MŠ, facebookové příspěvky = zprávy z            
pikniků. 
 
Letos: lesní pohovky po celé ČR 
Stavba lesních pohovek (waldsofa, prezentace viz. příloha) proběhne všude v          
lesních školkách v ČR - s dětmi, rodiči. Pozvěte tam svou komunitu a prezentujte, co               
děláte. Sdílejte fotky, videa atd. z tého akce na facebook, instagram.. 
 
Praha - akce ALMŠ 
- pro veřejnost, děti, členy.. 
místo konání: Kasárna Karlín (uprostřed je plácek zarostlý křovím, kde se budou            
hemžit děti ze 2 lesních školek (Havránek, Kuchyňka). Kdo byste chtěli přijet se svou              
školkou pohrát si, ozvěte se Taně Kynclové - medoulka@gmail.com 
Možnost přespání v Praze. 
Postavíme zde lesní pohovku. Na této lesní pohovce bude mít přednášku Martina            
Březinová o Přírodní pedagogice. 
Také tam vznikne “mud kitchen” - blátivá kuchyně, hrnce. 
 
Doprovodný program:  
kavárna, prodej občerstvení Obživa,  
živé vstupy z mezinárodního kongresu v Curychu, kam jede reprezentovat Tereza           
Valkounová a Alena Laláková. 
 
4. května - slet, také v kasárně Karlín 
odpolední program  
  
Hledáme případného sponzora, mediálního partnera. 
Větev/klacek jako vstupenka na den lesních MŠ do Kasáren. 
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Pozvánky 
22. - 26. 7. 2019 
Letní škola pro pedagogy lesních MŠ  
předregistrace - nejsou závazné, jen pro vás, abyste s tím mohli počítat, registrace s              
platbou a rezervací dílen proběhne v druhé polovině dubna. 
 
Semináře pořádané ALMŠ - viz. https://www.lesnims.cz/vzdelavani.html 
Pozor: vzdělávací cykly nejsou uzavřené (kromě Přírodní pedagogiky), je možné se           
přihlásit i na jednotlivé díly např. Cesta k dobré lesní MŠ, Supervize v Praze. 
 
Další pozvánky: 
2. 3. 2019 Otevřený prostor - workshop Cirkus Žije 
https://otevrenyprostor.cz/udalosti/workshop-zakladnich-cirkusovych-dovednosti/?fbc
lid=IwAR2z5ypT9pEJzoUKFY3D_bquU17Mj2RnRmXhiHBqhie_5AxdEzkh_TVrQTY 
 
17. 4. od 18.00 hodin - neděle 21. 4. do 14.00 hodin, Letohrad. 
Jarní setkání s intuitivní pedagogikou (Sinikka Mikkola, Dieter Schwarz, Thomas          
Pedroli) 
 
5. 4. v 13:15 až 7. 4. v 16:00 
Poradní kruhy ve školství - Joe Provisor 
Místo konání: SVČ Lyska, Brno - Nový Lískovec 
Pořádá: Poradní kruh CZ/SK - The Way of Council 
www.council.cz 
 
Cyklus přednášek v Jednom stromě 
www.jedenstrom.cz 
 
Ukončení zasedání 
Předsedající poděkovala všem zúčastněným a ukončil/a zasedání Sletu ve 13.00          
hod. 
  
 
 
V Letohradu dne 23. 2. 2019 
  
 
  
..........................................  .......................................... 
      Tereza Valkounová         Johana Passerin 

předsedající    zapisovatelka 
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